السيرة الذاتية
د. ناجي عبدالله مختار الزناتي
nzanati1@yahoo.com

معلومات اولية
العمل الحالي: استاذ جامعي، جامعة طرابلس – ليبيا
الدرجة العلمية: استاذ مشارك
المجالات البحثية والاستشارية: الاسكان، التخطيط الحضري والاقليمي، الخدمات.
مهارات الحاسوب: جميع البرامج الاساسية.

المؤهلات العلمية
· ماجستير التخطيط الإقليمي، جامعة ويلز كاردف – بريطانيا 1993 عنوان الرساله: التنمية المتوازنة ودورها في اعادة توزيع السكان، 
· الدكتوراة في الاسكان والتخطيط الحضري، قسم تخطيط المدن والاقاليم، جامعة ويلز – بريطانيا 1997، عنوان الاطروحة سياسة الاسكان في ليبيا، دراسة لمشروعات الاسكان العام بمدينة طرابلس.
· بكالوريوس علوم اجتماعية جامعة طرابلس – ليبيا

الدورات التدريبية
· تخطيط التعليم والموارد البشرية، دمشق سوريا، المعهد العالي للتخطيط، منظمة اليونسيكو.
· دورة تنمية مهارات التخطيط، البرنامج الانمائي للامم المتحدة UNDP 2005.
· مهارات الحاسب الالي معظم البرامج الاساسية ( (Windows, Word, Excel, spss 


تدريس المقررات الدراسية
 الدراسات الجامعية
· قسم الجغرافيا جامعة طرابلس: 2000-2015 (جغرافية الاسكان/ التخطيط الاقليمي/ تخطيط المدن/ جغرافية الخدمات/ جغرافية النقل/ مشاريع التخرج).
· قسم الجغرافيا جامعة الخمس: الإسكان جغرافية النقل.

الدراسات العليا
· الماجستير جامعة طرابلس: دراسات الاسكان/ التخطيط الاقليمي، التخطيط الحضري، مشاكل البيئة.
· الماجستير الاكاديمية الليبية: تخطيط الاسكان/ التخطيط الاقليمي.
· الاشراف على طلاب الدراسات العليا: الماجستير (12) طالب 
· مناقشة رسائل الماجستير: (9) طلاب

الخبرات المهنية
· باحث تخطيط بوزارة التعليم 1980-1986
· مدير ادارة التخطيط بوزارة التعليم 1986-1990
· طالب دراسات عليا بريطانيا 1991-1998
· مسئول التعليم بالمنطقة الغربية في ليبيا/ 2000/ 2004
· مسئول التخطيط بالمنطقة الغربية ليبيا/ 2004/ 2005
· رئس قسم الجغرافيا جامعة طرابلس ليبيا/ 1999/ 2001
· منسق عقد الامم المتحدة للتعليم من اجل التنمية ألمستدامة/ ليبيا 2008-2013
· عضو فريق الاسكان والمرافق لإعداد خطة التنمية ليبيا 2006/ 2010
· مدير عام اللجنة الوطنية للتعليم الاهلي 2009-2011
· منسق الدراسات العليا لشعبة التخطيط الحضري والإقليمي الاكاديمية الليبية منذ 2008
· عضو لجنة اعداد قانون التعليم في ليبيا 2010
· استاذ زائر لقسم التخطيط الحضري جامعة الزعيم الازهري السودان 2014
· منسق الجودة بقسم الجغرافيا ونظم المعلومات جامعة طرابلس 2015

بحوث علمية منشورة
· التحضر والتغير الحضري في مدينة طرابلس 1995 جامعة هدرسفيلد بريطانيا المؤتمر السنوي للتخطيط.
· التمويل الاسكاني في المناطق الفلسطينية، مؤتمر اعادة اعمار فلسطين، عمان الاردن، 1996
· لامركزية التنمية ودورها في اعادة توزيع السكان من مدينة طرابلس ليبيا، مجلة المعهد العالي للمعلمين زلطن 2002.
· التعليم الخاص وأثره على منظومة التعليم في ليبيا، مؤتمر العليم الخاص في الدول العربية، الاسكندرية - مصر/ 2005
· سياسة الاسكان في الدول ألنامية، مجلة كلية الاداب جامعة طرابلس العدد 12، 2009 
· السكن القائم بمدينة طرابلس، مجلة الجامعي جامعة طرابلس، العدد 19، 2009
· التعديلات والإضافات لمشروعات الاسكان العام في افريقيا، مجلة كلية الاداب طرابلس، العدد 23/ 2013
· التعليم والتنمية ألمستدامة، التجربة ألليبية، ورشة عمل التعليم والتنمية المستدامة، بيروت لبنان، نوفمبر 2008
· نظم المعلومات الجغرافية ودورها في التخطيط الاقليمي، المؤتمر الجغرافي الثالث، كلية الاداب جامعة طرابلس/ 2014
·  التخطيط الاقليمي في ليبيا، المؤتمر العلمي لكلية الاداب جامعة طرابلس، 2015
· جزيرة توتي بالسودان بين الاصالة والتخطيط المستقبلي، مجلة العلوم الاجتماعية العدد الاول 2016
· الاسكان المتعدد الطوابق ومدى ملائمته للمجتمع الليبي، مجلة كلية الاداب مسلاته، 2017

بحوث علمية تحت النشر
· تخطيط استعمالات الاراضي في زلطن 
· التشوه البصري وأثره على مدينة طرابلس 
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Basic information
· Profession: University Staff Member
· Associated professor, geography & GIS department, University of Tripoli
· Research and consulting area: Housing, urban & regional planning, services.
· Computer skill: most of basic programmes (word, excel, spss,.. etc

Certifications
· M.phil, Regional Planning, 1993, University of Cardiff, Wales, U.K.1993, Title, )Development planning and population redistribution(.
· Ph.D, in Housing and urban planning, 1997, University of Cardiff Wales U.K, department of city and regional planning. Title (Housing policy in Libya, study of housing projects in Tripoli city)
· B.A, social Science, Tripoli University, 

Training Courses
· Educational planning and human resources, Syria, International Institute of Planning, UNISCO. 
· Upgrading Planning skill In Arab region, UNDP, Tripoli Libya, 2005.


Teaching Courses

· Under graduate Study: Department of geography and GIS, Tripoli University, (Housing, Regional planning, Urban planning, Geography of services, Transportation, Research Methods).
· Post-graduate study,
· Tripoli University, (Housing studies, Regional planning, Urban planning, Environmental problems)
· The Libyan Academy, (Housing Planning, Regional planning, research methods)
Supervision: (12) M.Sc students.
Examiner:  (9) M.Sc students.

Professional Experience

· Planner 1980-1986
· Director of planning Department, Ministry of Education, Libya 1986-1990
· Postgraduate students, United Kingdom, 1991-1997
· University staff member, Tripoli University, Geography Dept. 1998-2015
· Head of Geography department, Tripoli University-Libya, 1999-2001.
· Director of educational department in western region of Libya 2000-2004
· Director of Planning department in western region of Libya, 2004-2005.
· Libyan focal point, of UN decade of education for sustainable development, 2005-2014.
· Member of Libyan development plan preparation team, for Housing and Utilities sector (2006-2010).
· Coordinator of M.Sc urban & regional planning, in Libyan Akademy, since 2008.
· General secretary of National Committee for Private education, Ministry of education 2009-2011
· Visitor professor, urban planning department, University of Elzeam Alazhari Sudan, 2014.
· Coordinator of quality control in department and Geography and GIS, 2015.

Published Research Papers

· Urbanization and urban change in Tripoli city, 1995 1st planning school conference, University of Huddersfield U.K
· Housing Finance Strategy in Palestine conference of rebuild of plastian, Amman Jordan, 1996.
· Decentralized development and it’s effect in population distribution in Libya, Journal of education Institute Zelten, 2002. 
· Private and it’s effect in educational system in Libya, conference of private education in the Arab World, Alexandria, Egypt. 2005.
·  Housing policy in developing countries, Journal of faculty of Arts, University of Tripoli-Libya, No: 12. 2009.
· Housing provision in Tripoli city, Aljami journal, Tripoli University, No: 19, 2009.
· Sustainable development, Libyan experience, sustainable development workshop, UNISCO Arab Office, Beirut, Lebanon, November, 2008.
· Housing Extensions In Africa, Journal in faculty of Arts, Tripoli University, No:23, 2013.
· Geographical Information System and regional Planning, Third Geography Conference, Tripoli University, January, 2014.
· Regional planning in Libya, 1st faculty of Arts conference, May, 2015.
·  Tuti peninsular in Sudan, study in urban planning, Jurnal of social siences, No:1 May 2016.
· High rising Housing In Tripoli city Libya. Jurnal of fuclty of Arts Mselata, 2017>


Research papers under publishing

· Urban Land use planning in Zelten, Libya 
